
  
Zdůvodnění nominace Bojana Čermáka do Síně slávy softballu. 
  

BOJAN ČERMÁK - řečený Jakub, byl jedním z předzakladatelů oficielní softballové soutěže 

na podzim 1963. Už v roce 1956 se u prof.Stiebitze zajímal, společně se Standou 

Stanovským, o softball a na Císařské louce ho s měkkým míčkem plácali. Pak spolu založili z vodních 

skautů 28.3.1961 International Softball and Baseball Association - "ISBA". Sestavily se 2 mužstva 

„Diví muži“ a „LEFI“ a hrálo se několik utkání do roka. S dalšími družstvy : Baseball Boms Prag (BBP) - lyžaři z Orbisu Praha 

(A.Hrabě,M.Karásek,F.Pastor) a družstvem IMCA (I.Vojta,Z.Mikyska,bří.Pražákové) na Císařské louce hrávali pravidelná utkání 

"Interligu". Hrávalo se i různě : fotbalové hříště Tatra Smíchov na Císařské louce,  v Bráníku pod mostem „Inteligence“ na travnaté 

rovině u řeky mezi sloupy (nadhazovalo se proti sloupu u řeky), na Letné, na ragbyovém hřišti (Slávie) v Troji.  
To už se přidala i další družstva : mužstvo žižkovských evangelíků, které dostalo název Černý koně (Black Horses-

Běťák,Čapek,"Baby"Pešek)), rekreačně starší parta vedená J.Frantou, která hrála jednou ročně ve Všenorech „playgraundball“. 

Nazývali se PCP (Playgramball Club Prag amatéři) a jejich soupeř CCCCCC (Coca cola Club Cincinati City „profesionálové“ – 

většina z vodního póla Motorlet Praha). A tým pracovníků US ambasády. Mužstvo US ambasády se podařilo pozvat do Čerčan - 

další kolébky softballu, na dvoudenní víkendový turnaj (v neděli navštívil turnaj i p. velvyslanec). US ambasáda to brala vážně. Asi 

rok později byli Čermák a další organizátoři pozváni na US ambasádu na večírek, s promítáním filmu a setkáním s předsedou 

Sotballové a baseballové amatérské asociace USA, který byl na cestě na blízský východ (tlumočník byl Jirka Mikuláš).  
Bojan Čermák byl se Stanovským hlavním organizátorem tréninkových setkání v Braníku pod mostem "Inteligence" a na Letné.  
Na podzim 1963 Čermák a spol. zorganizovali na Letné turnaj "Poslední rána", který na 

počest rány odstřelu Stalinova pomníku, byl první oficielní akcí českého softballového hnutí v 

Praze za účasti všech vzniklých pražských družstev pod hlavičkami různých organizací.  

V roce 1964 byla utvořena na Praze 1 Sekce pálkované (OVČSTV Staroměstské nám.17). Zasadil se o ní K.Lambert ze Sportovní 

sekce ČSTV Praha. Podmínka byla, že sekce musela zahrnovat asi 3 centra, kde se příslušný sport provozuje. Jakub Čermák byl 
u jejího zrodu kdy najmenovali prý Brno a Kyjov.  

Předsedou sekce Softballu a baseballu byl Aleš Hrabě z BBP-Orbis, sportovně technickou komisi sekce měl na starosti B. Čermák. 

Jako třetí pracovník sekce byl přidělen pokladník p.Průcha? Zřejmě to měl být dozor, ale byl velmi slušný a nic nekomplikoval. 

Bojan ČERMÁK byl několik let v STK a mnoholetým funkcionářem a předsedou Slavoje Praha-ISBA. 

Samozřejmě v té době musel být často rozhodčím, později pečoval o mladší nástupce. 

Jak jsem ho znal, nebyl špičkovým, ale velmi zažraným hráčem a nadhazovačem (dnes by se řeklo "srdcařem"!) a nesmírně 

zaníceným funkcionářem a velmi schopným organizátorem softballových akcí. Byl charakterní jako skaut - v těch dobách vrána k 

vráně sedla, znali jsme své politické názory a nemuseli se bát cokoliv říci.  

Již jednou v r.2017 byl nominován. V jeho softovém životě je kus naší společné sportovní prehistorie, které bychom si měli vážit. 

Proto si myslím, že by se měl jako ještě jeden ze zakládajících stát členem Síně slávy.  

  

Nominuje:  MUDr. Petr Švec, člen Síně slávy softballu .  

 


